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Abstract 1 
 
 
Today NGOs, especially the international ones, have a constantly 

growing role in national and international life. In the 20th century INGOs 

played an important role in supporting national and international efforts 

to overcome the negative consequences of globalization, especially in 

third world countries, by concentrating on humanitarian issues, 

developmental aid, combating diseases and sustainable development. 

 

The study investgate the role of INGOs in conbacting HIV/AIDS in 

Sudan. It focus of the role of Ockenden International as a humanirarian 

INGOs working among displaced peole in sudan to investigate it role in 

combacting HIV/AIDS in Red Sea state as a case study . The study try to 

anwsner qustions about to what extent the organization play an effective 

role in combacting the disease in Red Sea state ? and if the success what 

reasons behine that and if it fail what challenges and problems constrain it 

work ? . The study try to present experiences of the orgnization in this 

new field to be shared among other NNGOs and INGOs to inhance their 

work in this eara.  

 

To anwsner these quistions the study contains secondary and primaly data 

in four chapters. chapter one contain information about INGOs, chapter 

two is present iformation about displaced people and chapter three 

contain informations about HIV/AID ituation and respond and HIV/AIDS 

amog displaced people . in addition there is data collected from the field 

about the role of ockenden international in combaction the diseae in Red 

Sea.  
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The results that study reach was the organization has an effective role in 

combating HIV/AIDS not only among displaced people but also among 

overall population of Red Sea state. The organization has a positive 

impact in rising awareness and knowledge about HIV/AIDS/STDs, 

capacity building, improving information base in addition to providing 

socioeconomic support.  The organization success in playing an effective 

role in combating HIV/AIDS not only among displaced people but also 

among overall population in Red Sea state.   The organization did not fail 

to play an effective role in combating HIV/AIDS. It successfully 

resolving most of challenges and problems constrained it projects 

implementation. 
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  ملخص الدراسة
  

 ةتنمية السياسيللمنظمات الطوعية عير الحكومية دور متزايد في ال       
وقد لعبت هذه المنظمات دورا . والاجتماعية على المستويين القومي والعالمي

كبيرا في تلافى الآثار السالبة للعولمة في القرن العشرين وبصورة خاصة في دول 
والعون التنموي  ل عملها في مجالات العمل الإنسانيالعالم الثالث وذلك من خلا
  .بالإضافة إلى تدعيم التنمية المستدامةمكافحة الأمراض الوبائية 

  
وقد حاولت هذه الدراسة دراسة دور المنظمات العالمية غير الحكومية في       

في السودان ز وركزت على ) الايدز(مكافحة مرض نقص المناعة المكتسب 
. دراسة دور منظمة اكندن العالمية في مكافحة مرض الايدز بولاية البحر الأحمر

سة حالة لمنظمة إنسانية تمل في مجال التنمية وسط النازحين واللاجئين وذلك كدرا
وقد حاولت . بالسودان باعتبارها إحدى المنظمات التي تعمل في هذا المجال الجديد

هو الدور الذي لعبته المنظمة في مكافحة الايدز  الدراسة الإجابة على أسئلة مثل ما
في مكافحة الايدز بالولاية وإذا كانت  بالولاية وهل نجحت في القيام بدور فعال

الإجابة نعم ما الأسباب التي ساهمت في نجاح المنظمة في عملها في هذا المجال 
وإذا فشلت المنظمة ما هي التحديات والمشاكل التي أعاقت عملها وما المعالجات 

ق والتوصيات التي اتبعتها المنظمة أو التي يمكن أن تساهم في إزالة كافة العوائ
وقد حاولت الدراسة دراسة تجربة . لتساهم المنظمة في مكافحة الايدز بالولاية

المنظمة للاستفادة منها من قبل المنظمات القومية والعالمية العاملة في مجال 
وللمساهمة في تقديم التسهيلات اللازمة . مكافحة الايدز وسط النازحين واللاجئين

في مجال مكافحة الايدز للمساهمة في دحر  للمنظمة وغيرها من المنظمات العاملة
  . تنموية ةمرض الايدز بالسودان كمشكل

  
وللإجابة على الأسئلة التي طرحتها الدراسة تم جمع بيانات ثانوية وأولية تم      

تناول الفصل الأول معلومات حول المنظمات العالمية . تنظيمها في أربعة فصول
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. ي معلومات حول اللاجئين والنازحين وتعرضوتناول الفصل الثان. غير الحكومية
وتناول الفصل الثالث معلومات حول مرض الايدز وبائياته حول العالم والسودان 

والنازحين والاستجابة  نبالإضافة إلى خصوصية وبائية الايدز وسط اللاجئي
وتناول الفصل الرابع معلومات حول . العالمية لمكافحة الايدز وسط هذه الشريحة 

ظمة اكندن العالمية بالإضافة إلى عرض المعلومات التي تم جمعها من الميدان من
حول دول المنظمة في مكافحة الايدز في ولاية البحر الأحمر وفى ختام الدراسة 

  .تم عرض النتائج والتوصيات التي توصلت إليها الدراسة 
   

الايدز في وتوصلت الدراسة إلى إن المنظمة لعبت دور فعال في مكافحة      
ولاية البحر الأحمر وقد نجحت في مواجهة معظم المشاكل والتحديات التي 

  .  واجهتها أثناء تنفيذها لبرامجها وأنشطتها في مجال مكافحة الايدز 
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List of Abbreviations 
 
NGOs                        : Non Governmental Organizations                   
VCT                               : Voluntary Counseling and Testing 
STDs                         : Sexual Transmitted Diseases 
ARV                         : Anti-Retro-Viral 
INGOs                     : International Non Governmental Organizations 
UNHCR                   : United Nations High Commission for Refugees 
 UN                          : United Nations 
IDPs                         : Internally Displaced persons 
SAN                         : Sudanese HIV/AIDS Networking 
SNAP            : Sudan National AIDS Program 
ICRC    : The International Committee of the Red Cross                
ECOSOC                 : United Nations Economic and Social Council 
HAC : Humanitarian Aid Commission 
OAS : Organization of American States 
OAU                       : Organization of Africa Union 
EU                          : European Union   
WHO                      : World Health Organization 
PLWHA              : People Living With HIV/AIDS 
STIs                       : Sexual Transmitted infection 
CBOs                    : Community-Based Organizations 
GoS                      : Government of Sudan 
IEC     : Information, Education and Communication    
MoH                     : Ministry of Health     
IGA                   : Income-Generating Activities 
DFID                    : Department for International Development 
GFATM               : Global Fund to Fight AIDS, Tuberculosis and Malaria 
CSOs                    : Civil Society Organizations 
WAD                : World AIDS Day 
TOT                     : Training Of Trainers 
KAB                     : Knowledge, Attitudes and Behavior 
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